
رئیس کل سازمان نظام پزشکی ایران:
تعرفه ها باید اصلاح شود

رئیس کل ســازمان نظام پزشکی ایران، شیب مهاجرت پزشکان را صعودی 
دانست اما گفت که تعداد مهاجرت ها بالا نیست.

به گزارش مهر به نقل از خانه ملت، محمد رئیس زاده افزود: شیب مهاجرت 
پزشکان صعودی است اما تعداد مهاجرت ها بالا نیست، البته مهاجرت حتی 
یک پزشــک متخصص و فوق تخصص باید برای ما مهم باشد زیرا مهاجرت 
نخبگان امری آســیب زا است و به پزشکان با کیفیت و متخصص در کشور 

به شدت نیاز داریم.
وی با تاکید بر اینکه شــان جامعه پزشکی باید رعایت و حفظ شود، تصریح 
کرد: بر اساس بررسی های انجام شده مهم ترین و نخستین دلیل مهاجرت این 

قشر غیر از مسائل شخصی عدم رعایت شان و کرامت آنان است.
رئیــس زاده با تاکید بــر اینکه برای کاهش مهاجرت پزشــکان، تعرفه های 
پزشکی باید واقعی و اصلاح شود، افزود: بیمه ها باید قیمت واقعی خدمات را 
پرداخت کنند و اگر بیمه ها تقویت و قیمت واقعی خدمات را پرداخت کنند 
و همچنین تعرفه ها به ویژه برای پزشــکان جوان واقعی شــود به طور قطع 
می توان مهاجرت پزشکان را کاهش داد و گامی بلند برای افزایش ماندگاری 

آنها در کشور برداشت.

ورود سامانه بارشی جدید از شمال غرب کشور
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوای سازمان 
هواشناسی از ورود سامانه بارشی جدید از شمال غرب کشور از سه شنبه )۱۰ 
مهر( خبر داد. صادق ضیاییان در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: امروز )۹ مهر( 
در شرق گیلان، غرب مازندران، زنجان، شمال همدان، قزوین، البرز و برخی 
مناطق تهران بارش پراکنده پیش بینی می شود. سه شنبه )۱۰ مهر( آسمان 
در غالب مناطق کشور صاف خواهد بود و از اواخر وقت سامانه بارشی جدید 

از شمال غرب وارد کشور خواهد شد.
ضیاییان افزود: چهارشــنبه )۱۱ مهر( در شمال غرب و غرب سواحل دریای 
خزر رگبار پراکنده رخ خواهد داد.پنجشــنبه )۱۲ مهــر( بارش پراکنده در 

سواحل دریای خزر و شرق اردبیل ادامه خواهد داشت. 
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوای سازمان 
هواشناسی اضافه کرد: امروز در برخی مناطق غرب و جنوب غرب، سه شنبه 
و چهارشنبه در نیمه غربی کشور وزش باد شدید پیش بینی می شود که در 
مناطق مســتعد ســبب خیزش گرد و خاک خواهد شد.به گفته ضیاییان از 
امروز تا چهارشــنبه افزایش محسوس دما به ویژه در نوار شمالی کشور پیش 
بینی می شود. او درباره وضعیت جوی تهران طی دو روز آینده گفت: آسمان 
تهران امروز )۹ مهر( قسمتی ابری، به تدریج افزایش ابری، گاهی رگبار باران 
و وزش باد شــدید با کمترین و بیشــترین دمای ۱۳ و ۲۰ و فردا )۱۰ مهر( 
قســمتی ابری، به تدریج کاهش ابــر و در بعد از ظهر افزایش باد با حداقل و 

حداکثر دمای ۱۴ و ۲۶ درجه سانتیگراد پیش بینی می شود.

ضرب الاجل سه ماهه  
برای بازنگری و ساماندهی سهمیه های کنکور

رئیس شــورای عالی انقلاب فرهنگی ماده واحده »الــزام بازنگری و اصلاح 
سهمیه  های سنجش و پذیرش دانشجو به تفکیک استانی« را برای اجرا ابلاغ 
کرد. به گزارش ایلنا، رئیس  شــورای عالــی انقلاب فرهنگی در ضرب الاجل 
سه ماهه ای نسبت به بازنگری و ساماندهی سهمیه های کنکور دستور صادر 
کرد.در این دســتور که خطاب به وزارت علوم، سازمان ملی سنجش، وزارت 
بهداشت، دانشگاه آزاد اسلامی، کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شورای 
اســلامی و شورای عالی انقلاب فرهنگی است، آمده است: »ماده واحده الزام 
بازنگری و اصلاح سهمیه های سنجش و پذیرش دانشجو به تفکیک استانی 
که در جلســه ۹۰۹ مورخ ۱۴۰۳/۰۶/۲۰ شــورای عالی انقلاب فرهنگی به 

تصویب رسیده است؛ به شرح ذیل برای اجرا ابلاغ می گردد.
ماده واحده - وزارت علوم، تحقیقات و فناوری موظف حداکثر اســت ظرف 
مدت ۳ ماه با همکاری سازمان ملی سنجش و ارزشیابی نظام آموزش کشور 
وزارت بهداشــت درمان و آموزش پزشکی دانشگاه آزاد اسلامی و کمیسیون 
آموزش و تحقیقات مجلس شــورای اســلامی نســبت به بازنگری تمامی 
سهمیه های سنجش و پذیرش دانشجو اقدام و طرح تفکیک استانی سهمیه ها 
را جهت تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی و اجرا از سال ۱۴۰٥، به ستاد 

علم و فناوری دبیرخانه این شورا پیشنهاد نماید.«

سلامت

هواشناسی

آموزش

آغاز نظارت کشوری بر معادن
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور با اعلام آغاز نظارت 
کشــوری بر معادن از ورود »قرارگاه ســلام« به ایمنی 

محیط کار معدنچیان خبر داد.
محمد حســن نامی در پاســخ به این سوال که با توجه 
به اینکه ما معادن مختلف بســیاری در کشور داریم چه 
اقداماتی لازم است صورت بگیرد تا حادثه ای رخ نداده و 
با بحرانی مانند آنچه در طبس اتفاق افتاد مواجه نشویم، 
گفــت: در معادن به ویژه در معادن زغال ســنگ باید از 
نسل جدید مکنده ها که به بازار آمده است، استفاده شود. 
در حادثه اخیر، شــرکت معدن از ایــن مکنده ها ظاهرا 
خریداری کرده بود، اما نتوانسته بود این تجهیزات را وارد 
کند.وی ادامه داد: هر چه قدرت مکش این دســتگاه ها 
بیشتر باشد، گاز بیشتری از معدن خارج و هوای پاک تری 
وارد می شــود؛ این یکی از ضروریات است. از طرفی هر 
متر مکعب زغال سنگ که برداشت می شود، حدود پنج 
تــا پانزده متر مکعب گاز متان تولید می کند که این هم 
می تواند مشــکل ایجاد کند. مورد دیگر که در این چند 
روز اخیر بررســی کرده ام این است که با توجه به اینکه 
لایه سنگ به لحاظ ژئومورفولوژی و موقعیتی درون خاک 
مشخص است، اگر مکنده ها قبل از برداشت زغال سنگ 
نصب شــوند، می توانند گاز متان را خارج کرده و حتی 
می توانیم برای تولید برق و ســایر موارد از آن اســتفاده 

شود، چراکه به هر صورت یک انرژی است.
رئیس ســازمان مدیریت بحران کشــور با تاکید بر لزوم 
رعایــت ایمنی در معادن خاطرنشــان کرد: اما آنچه که 
معــادن باید مدنظر قرار دهند بحث ایمنی اســت. حالا 
ممکن اســت یک معدنی سال ها کار کند، اما اتفاقی هم 
نیفتد، اما به یکباره ممکن اســت یــک حادثه ای اتفاق 
بیفتد، مانند معدن شــاهرود که ســال ها کار می کرد و 
اتفاقی نیفتاد، اما به یکباره شاهد حادثه ای در این معدن 
بودیم. دلیل آن هم این اســت که همانطور که گفتم در 
این معادن حفره هایی ایجاد می شود که حجم گاز متان 
بیشــتری در خود دارد و وقتی که دستگاه پیکور می زند 
به یک مرتبه حجم زیادی از گاز متصاعد می شود و اگر 
مکنده خیلی قوی نباشــد مشکلاتی را ایجاد می کند ما 
در این دو روز آخــر که در این معدن بودیم و مکنده را 
تقویت کردیم و گاز متان خارج شد، میزان گاز متان به 
زیر دو درصد آمد و به حالت عادی در آنجا می شد تنفس 
کرد، بنابراین باید به تقویــت مکنده ها توجه کنیم و از 

دستگاه های مناسب استفاده کنیم.
نامی با اشــاره به لزوم آموزش بــرای کارگران در داخل 
معدن تصریح کرد: آموزش اســتفاده از ابزار خودنجات 
برای کارگران ضروری اســت و حتی می توانند هر ماهه 
تمرینی در این خصوص داشــته باشــند تا فرد در یک 
فضای مشــابه بتواند در چند ثانیــه بتوانند در آن فضا 
اســتفاده از ماســک را تمرین کنند. اگر کارگر بتواند از 
این ماسک اســتفاده کند می تواند دو تا چهار ساعت از 
آن اســتفاده کند و خود را نجات دهد. از سوی دیگر هر 
چقدر در معدن پیش می روند، باید از این ماســک ها در 
آنجا قرار داده شــود و به عنــوان ذخیره در گودال هایی 
در معدن داشــته باشند تا کارگران بتوانند در مواقع نیاز 
به ســرعت از آن استفاده کنند.وی با تاکید بر نظارت بر 
معادن ادامه داد: در گذشته اداره نظارت و بازرسی وجود 
داشت که این اداره منحل شده بود و آقای اتابک دستور 
دادند که این اداره دوباره در وزارت صمت فعال شود و از 
سوی دیگر باید به نوعی هم یک نظارت کشوری بر این 
معادن باشد برای این منظور هم ما در قرارگاه سلام که 
راه اندازی کرده ایم در این زمینه برنامه ریزی کرده ایم. در 
این قرارگاه کلیه شرکت های معدنی، ساختمانی، صنعتی، 
کشــاورزی و تولیدی را که بیــش از ۲۰۰ نفر جمعیت 

دارند، سازمان دهی شده اند.
به گزارش ایلنا، رئیس ســازمان مدیریت بحران کشــور 
گفت: این قرارگاه هم برای مواقع بحران ایجاد شده است 
و هم می خواهیم در این قرارگاه برنامه هایی را برای ایمنی 
و نظارت بیشتر از این صنایع و معادن داشته باشیم و در 
حال توسعه این کار هستیم، تاکنون نیز حدود ۳۰۰ مورد 
از این شــرکت ها در این قرارگاه حضور دارند تا انشاءالله 
بتوانیم از این طریق هم مانور کشوری و استانی نیز داشته 
باشیم. قرارگاه سلام در استان ها زیر نظر مدیریت بحران 
استان است که استانداران رئیس ستاد آن هستند. ما در 
این ستادها مرتب تمریناتی داریم. در ماه گذشته نیز در 
زنجان این اقدامات را داشــته ایم و در حال توسعه آن در 

سراسر کشور هستیم.

رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران در همایش 
سالمندی در ایثارگران:

سالمندی جامعه ایثارگری
با بقیه متفاوت است

معــاون رئیــس جمهور و رئیــس بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران در همایش سالمندی در ایثارگران گفت: نرخ 
رشد سالمندی بالاست اما تفاوت جدی تری با بقیه دارد 
که باید بر آن متمرکز شویم و بدانیم که سالمندی جامعه 
ایثارگری با بقیه متفاوت است.به گزارش »ایثار«، مهندس 
سعید اوحدی، معاون رئیس جمهور و رئیس بنیاد شهید 
و امور ایثارگران در مراســم هم اندیشــی سالمندی در 
ایثارگران که صبح روز یکشــنبه، هشتم مهرماه برگزار 
شد، ضمن تسلیت شهادت مظلومانه شهید مقاومت، سید 
حســن نصرالله و شهدای وقایع اخیر لبنان گفت: فاجعه 
دردناکی که در لبنان اتفاق افتاد بسیار سخت بود، همانند 
زمانی که ما در دوران اسارت در اردوگاه تکریت بودیم که 
شرایط خاصی داشت و پس از مدتی خبر درگذشت امام 
راحل)ره( را در اردوگاه شنیدیم.وی افزود: امروز باید این 
مصیبت بزرگ را به مقام معظم رهبری تسلیت گفت و 
امیدواریم خداوند به مردم نجیب لبنان صبر عنایت کند. 
در سال ۶۰ نیز ما در چنین شرایطی قرار داشتیم که در 
یک برهه زمانی، رئیس جمهور، نخست وزیر، نمایندگان 
مجلس، رئیس دیوان عالی کشور و تعدادی از فرماندهان 
جنگ شهید شدند و کیلومترها از خاک کشورمان نیز در 

اشغال دشمن بود، اما شهدا به ما عزت دادند.
رئیس بنیاد شهید و امور ایثارگران به موضوع هم اندیشی 
سالمندی اشاره کرد و افزود: نرخ رشد سالمندی بالاست 
امــا تفاوت جدی تری با بقیه دارد که باید بر آن متمرکز 
شــویم و بدانیم که ســالمندی جامعه ایثارگری با بقیه 
متفاوت است. جانباز عزیز ما که پا به سن می گذراد تازه 
مشکلاتش شروع می شــود، آزادگان و والدین شهدا هم 
همینطور، تغییرات کمی و کیفی در جامعه و همچنین به 
دلیل تالم روحی، آثار غیر ارادی بر انسان ها دارد.مهندس 
اوحدی خاطرنشان کرد: یکی از رویکردهای جدی بیمه 
دی باید بحث ســالمندی باشد، در حال حاضر گنجینه 
عظیم از برکت و ثروت در اختیار ماست که با کوچکترین 
بی تفاوتی خودمــان را از آن محروم می کنیم.امیدواریم 
بتوانیم در زمینه خدمت به جامعه ایثارگری ســالمندی 

قدم های خوبی برداریم.

انتظامی

ایثارگری

دوشنبه 9 مهر  1403- 26 ربیع الاول 1446 - 30 سپتامبر  2024 - سال بیست  و سوم - شماره  6364 اجتماعی 4

رئیس دانشگاه علوم  پزشکی شهید 
جدید  ســوش های  درباره  بهشتی 
کرونا و همچنین همپوشــانی آن با 
با  آنفلوآنزا و سرماخوردگی همزمان 

فصل سرما توضیح داد.
دکتر علیرضا زالی با بیان اینکه تغییرات 
اکولوژیک در فصل ســرد ســال حاصل 
می شــود، اظهار کرد: به واسطه تغییرات 
اکولوژیــک فصل ســرد ســال، تغیرات 
سرمادوست  ســوش های  برای  متناسب 
فراهم  می شــود و این سوش ها می توانند 
از فرصت اســتفاده  کنند و سبب افزایش 
بیماری های تنفسی می شوند. بیماری های 
تنفســی به طــور معمول و بــه صورت 
ســنواتی در موســم پاییز و زمستان به 
ویژه بیماری های ویروسی که شایع ترین 
نوع بیماری های تنفســی هستند، مواجه  

می شویم.
بیماری های  افزایش  وی درباره چرایــی 
تنفسی در فصل سرد ســال توضیح داد: 
»تغییرات اکولوژیک ســازگار با طبیعت 
بیولوژیک ویروس های مربوطه فصلی« و 
»حضور بیشتر انسان ها در فضای مسقف 
و افزایش ارتباطات فیزیکی« شــرایط را 

برای ویروس ها مهیا می کنند. 
وی با بیان اینکه ویروس آنفلوآنزا به طور 
ســنتی ۲ پیک در عرصــه جهانی دارد، 
گفــت: ایران از این پیک ها دور نیســت. 
به طور معمــول، پیــک اول آنفلوآنزا از 
اواســط مهرماه آغاز می شــود و به طور 
معمول تا اواخر آبــان ادامه  دارد. اگرچه 
زمان پیک نخست آنفلوآنزا از اواسط مهر 
تا اواخر آبان ماه اســت اما شــاید فراز و 
فرودهــای تقویمی در برخی کشــورها 
داشته  باشــد. ویروس ها، بیشترین عامل 
ابتلا به بیماری های تنفســی هســتند و 
به ویــژه در گروه های ســنی کودکان و 
سالمندان شــیوع بیشــتری دارند. وی 
ادامه داد: همچنین پیک دوم آنفلوآنزای 
فصلی از اواســط دی ماه آغاز می شــود. 
»سین سیشــیال ویروس ها« بسیار شایع 
هســتند و به طور معمول حجم بالاتری 
از اختلالات تنفســی را فراهم  می کنند.   
زالــی همچنین در ادامــه صحبت هایش 
دربــاره کرونا ویروس نیز بــا بیان اینکه 

اخیرا با ســوش های جدیدی از خانواده 
»اومیکــرون« در ســطح جهانی مواجه 
هستیم، افزود: هم پوشانی ویروس  خانواده 
اومیکرون بــا ویروس آنفلوآنزا و ســایر 
ویروس ها می تواند ســبب بروز مشکلاتی 
شــود. تعداد افراد با تست مثبت کرونا و 
بیماران نیازمند به بســتری به دلیل ابتلا 
به کرونا به تازگی در سطح جهان افزایش 
یافته  اســت؛ هرچند میــزان مرگ ومیر 
ناشــی از ابتلا به کرونا مانند امواج قبلی 
و سال های گذشته نیست، اما نرخ ابتلا به 

بیماری بیشتر است.
رئیس دانشــگاه علوم پزشــکی شــهید 
بهشــتی تصریح  کرد: به نظر می رســد 
ســوش های جدید کروناویروس از قدرت 
»ایمنی گریزی« و »حد انتقال« بیشتری 
برخوردار هستند. در حال حاضر، سوش 
KP۳، ســویه غالب جهانی اســت و دو 
گذشته  ســوش های  نســبت  »جهش« 
دارد. دو جهش ژنی، فرصت بیشــتری را 
برای انتقال در اختیار ســوش KP۳ قرار 
دارد.  بیشــتری  ایمنی گریزی  و  می دهد 
وی درباره ضــرورت رعایت مراقبت های 
بهداشــتی گفت: کماکان افراد بالای ۶٥ 

سال و افراد مبتلا به بیماری های زمینه ای 
مانند آســم، دیابت، چاقی، بیماری های 
قلبی -عروقی و کســانی کــه از داروهای 
نقص سیســتم ایمنی استفاده  می کنند، 
می بایست پروتکل های بهداشتی را بیشتر 
رعایت  کنند. اگر افراد بالای ۶٥ ســال و 
افراد مبتلا به بیماری های زمینه ای مانند 
آســم، دیابت، چاقی، بیماری های قلبی -
عروقی و کســانی کــه از داروهای نقص 
سیستم ایمنی استفاده  می کنند حتی به 
بیماری کرونا مبتلا نشوند، شانس ابتلا به 

آنفلوآنزا و سایر ویروس ها را دارند. 
زالی ادامــه  داد: مبتلایان به بیماری های 
زمینــه ای، ســالمندان، مبتلایان آســم 
و بیماری هــای قلبی عروقی می بایســت 
واکســن آنفلوآنزا را تزریــق  کنند. اواخر 
شهریور ماه و هفته های آغازین مهر ماه، 
زمان طلایی تزریق واکسن آنفلوانزا است؛ 
چرا که حداقل دو هفته زمان می برد که 
ایمنی فراهم  شــود. اگر واکسن در زمان 
طلایی تزریق نشــود، این احتمال وجود 
دارد کــه در زمان اوج بیمــاری آنفلوآنزا 
اثربخشی نداشته  باشــد. رئیس دانشگاه 
علوم پزشــکی شهید بهشــتی با اشاره به 

دیدگاه های اشــتباه درباره تزریق واکسن 
گفت: برخی تصــور می کنند در صورت 
به سرماخوردگی  آنفلوآنزا  تزریق واکسن 
مبتلا نمی شــوند که یک تصور نادرست 
اســت. ویروس هــای ســرماخوردگی با 
ویروس هــای آنفلوآنزا متفاوت  هســتند. 
هدف از تزریق واکسن آنفلوانزا، عدم ابتلا 
به سرماخوردگی نیست بلکه عدم ابتلا به 

آنفلوآنزای فصلی است. 
وی تاکیدکــرد: بــا توجــه بــه اینکه از 
ســوش های سال گذشــته برای واکسن 
آنفلوانزا استفاده  می شود، بنابراین تزریق 
این واکسن نمی تواند ایمنی ۱۰۰درصدی 
حاصــل  کند. مطالعات متعــددی درباره 
اثربخشــی واکســن آنفلوانزا انجام شده، 
نتایج برخی مطالعــات بیانگر ایمنی ۴۰ 
درصــدی و برخی مطالعات نیــز بیانگر 
ایمنی ۶۰ درصدی هستند. اگر سالمندان 
و افرادی مبتلا به بیماری های تنفســی 
مانند آســم و ســایر بیماران نســبت به 
تزریــق واکســن آنفلوانزا اقــدام  کردند، 
در عین حال در نظر داشــته باشــند که 
همچنان باید نســبت بــه رعایت نکات 

بهداشتی توجه داشته باشند.

بزرگ،  تهران  راهــور  پلیس  رئیس 
در  خــودرو   ۷۰۰۰ رهاشــدن  از 
پارکینگ هــای پلیس خبــر داد و 
گفت: اگر تا ســه ماه آینده مالکان 
اقدام  برای ترخیص خودروهای خود 
نکنند؛ ایــن خودروها بــه مزایده 

گذاشته می شوند.
سرهنگ سید ابوالفضل موسوی پور درباره 

جزئیات این خبر گفــت: در حال حاضر 
حدود ۷۰۰۰ خــودرو، در پارکینگ های 
پلیس راهور تهران بزرگ توقیف شده اند و 
در واقع مالکان و راننده ها آنها را بلاتکلیف 
رها کرده اند.وی خاطرنشان کرد: بر اساس 
خودروهایی  قوه قضائیــه،  دســتورالعمل 
کــه بیش از یک ســال در پارکینگ های 
پلیس رها شده اند و کسی برای ترخیص 

آنها حتی بعد از ســه ماه از اعلام پلیس 
نیز، اقدام نکرده است؛ جز خودروهای رها 
شــده، تلقی می شــوند و با حکم قضائی، 
پلیس می تواند این خودروها را به ســتاد 
اجرایی فرمان امــام)ره( تحویل می دهد.
موسوی پور خطاب به مالکین و شهروندان 
پایتخت نشین افزود: از همه مالکانی که به 
هر دلیلی خودروهای آنها مدت هاست که 
در پارکینگ ها توقیف شده اند؛ درخواست 
می کنیم هرچه سریع تر برای رفع توقیفی 

اقدام کنند.
به گزارش ایسنا، رئیس پلیس راهور تهران 
بزرگ درباره فرصت ســه ماهه ادامه داد: 
شــهروندان باید به این مسئله دقت کنند 
کــه پلیس راهور، از اول مهــر ماه درباره 
این خودروها اطلاع رسانی کرده و تا پایان 
آذرماه این فرصت باقی است و اگر مالکان 
بــرای ترخیص خودروهای خــود تا این 
تاریخ اقدام نکنند، این خودروها به دستور 
قاضی جز اموال ستاد اجرایی فرمان امام 

)ره( محسوب می شود.

موســوی پور با اشــاره به اقدامات ستاد 
اجرایی گفت: ستاد اجرایی فرمان امام)ره( 
پس از دریافــت خودروها با حکم قاضی، 
اگر خودرو قابل اســتفاده باشد، پلاک آن 
را حذف کرده، به مزایده گذاشته و خودرو 
قیمت گذاری می شود.اگر در زمان مزایده، 
مالک با مدارک خودرو حاضر شود؛ مبلغ 
خودرو بر حســب قیمــت روز به مالک 
پرداخت می شــود. وی در پاســخ به این 
پرسش که چرا برخی رانندگان خودروی 
توقیف شــده خود را ترخیص نمی کنند؛ 
افزود: بیشترین علت این اتفاق، این است 
که در حــال حاضر مبلغ جریمه و هزینه 
پارکینگ، بیشــتر از قیمت خود خودرو 
اســت و ترخیــص خودرو بــرای مالکان 
به صرفه نیست.رئیس پلیس راهور تهران 
بزرگ ادامه داد: شهروندان می توانند برای 
ترخیص خودرو با در دست داشتن مدارک 
مالکیت و شناسایی خودرو به همراه کارت 
ماشین، سند خودرو، کارت ملی مالک به 

دفاتر پلیس ۱۰+ مراجعه کنند.

فوق تخصص خون و سرطان کودکان 
و رئیس دانشگاه علوم پزشکی بقیه الله 
از ابتلای سالانه ۳۰۰۰ تا ۳۵۰۰ کودک 

به بیماری سرطان در کشور خبر داد.
حسن ابوالقاسمی در پاسخ به این سوال که 
چندین سال پیش اعلام کرده بودید سالانه 
۳٥۰۰ کودک در کشــور به سرطان مبتلا 
می شــوند، اکنون این آمار چگونه اســت؟ 
گفت: متأســفانه ما سیستم ثبت اطلاعات 
جامع و کاملــی نداریم که بر اســاس آن 
بتوانیم دقیق صحبت کنیم. برخی آمارها در 
مؤسســه محک تهیه می شود، برخی دیگر 
در وزارت بهداشــت، اما ایــن آمارها دقیق 
نیستند. با این وجود، ما بر اساس تجربیات 
سال های اخیر تخمین می زنیم که سالانه 
بین سه تا ســه هزار و پانصد کودک مبتلا 
به ســرطان به بیماران ما اضافه می شوند. 
این آمــار با آمارهای جهانــی تطابق دارد 
و خوشــبختانه در مراکز مختلف کشــور، 
متخصصان هماتولــوژی کودکان تربیت و 
توزیع شــده اند و کودکان مبتلا در سراسر 

کشور تحت درمان قرار می گیرند.
وی همچنین گفت: شایع ترین سرطان در 
کودکان، سرطان خون است؛ سپس سرطان 
مغز و سیســتم اعصاب مرکزی، بعد از آن 
سرطان غدد لنفاوی و سپس سرطان های 

بافت نرم و دیگر انواع سرطان که به تدریج 
کمتر می شوند.باید تلاش کنیم تشخیص 

زودرس را در برنامه هایمان بگنجانیم.
ابوالقاســمی همچنین توضیــح داد: برای 
تشخیص زودهنگام در کودکان، روش های 
پیشگیری از ســرطان همانند بزرگسالان 
نیســت که بگوییم اگر عوامل محیطی را 
کنتــرل کنیم، می توانیم تــا ۳٥ درصد از 
بروز ســرطان جلوگیری کنیم.در کودکان، 
عامل اصلی بروز ســرطان عمدتاً تغییرات 
ژنتیکی اســت. بنابرایــن، مهم ترین کاری 
که مــا می توانیم انجام دهیم، تشــخیص 
زودرس اســت.برای اینکه به نتایج درمانی 
بهتری دست یابیم، باید تشخیص زودرس 
انجام شود.تشــخیص زودرس نیز نیازمند 
چکاپ و معاینات دقیق توســط پزشکان و 
توجه جدی به علائم بیماری است. والدین 
نیز باید هوشــیارتر باشــند؛ این امر باعث 
تشخیص زودرس می شود. به گزارش ایلنا، 
ابوالقاسمی افزود: برای مثال، شما می توانید 
تومور نوروبلاســتوما که در غده فوق کلیه 
قرار دارد را در مرحله اول تشخیص دهید و 
تا ۹۰ درصد احتمال بهبودی وجود خواهد 
داشــت، اما اگر تشخیص در مرحله چهارم 
صــورت گیرد، این احتمــال به حدود ٥٥ 
درصد کاهش می یابد یا در مورد ســرطان 

چشــم، اگر با نور موبایــل امتحان کنند و 
تصویری مات در چشــم مشــاهده کنند، 
ممکن اســت این نشــانه رتینوبلاســتوما 
باشد. در چنین مواردی شاید بتوان با یک 
رادیوتراپی کوچک در داخل چشم مشکل 
را حل کرد، اما اگر بیماری پیشــرفت کند، 
ممکن است لازم باشــد چشم خارج شود 
و شیمی درمانی سنگین انجام شود.همین 
وضعیت در مورد سایر سرطان ها مانند تومور 
کلیه یا تومورهای استخوان وجود دارد. اگر 
فرد استخوان درد داشته باشد و پس از یک 
هفتــه یا ده روز همچنــان ادامه یابد، باید 
عکس برداری شــود تا تشخیص زودهنگام 

صورت گیرد.در غیر این صورت، اگر تومور 
فراگیر شــود، نتیجه بدتر خواهد شــد. به 
همین دلیل ما تأکید می کنیم که دقت شود 
تا کودکان مبتلا به سرطان در مراحل پایین 
بیماری شناسایی شوند تا شانس بهبودی 
بیشــتری داشته باشــند.وی همچنین در 
پاســخ به این سوال که آیا میزان تشخیص 
در مراحل اولیه بیماری نسبت به قبل بیشتر 
شده است؟ گفت: ما دقیق نمی دانیم. برای 
پاسخ به این ســوال، نیازمند یک سیستم 
ثبت اطلاعات قوی و متمرکز هســتیم که 
 متأسفانه هنوز چنین سیستمی به درستی 

پیاده سازی نشده است.

رئیس دانشگاه علوم  پزشکی شهید بهشتی تشریح کرد

ویژگی سوش های جدید کرونا 

رئیس پلیس راهور تهران بزرگ خبر داد

مهلت دو ماهه مالکان برای ترخیص خودروهایشان

سالانه بین ۳۰۰۰ تا ۳۵۰۰ کودک در کشور به سرطان مبتلا می شوند

فرمانــده مرزبانی انتظامی کشــور 
اتباع  از  نفــر  هزار  از خروج صدها 
غیرمجاز بیگانه از کشــور در سال  

جاری خبر داد.
ســردار احمدعلی گودرزی با اشــاره به 
جزئیــات این خبر گفــت: در هفته های 
اخیــر، عملیات خروج اتبــاع غیرمجاز از 

کشــور، توســط ارگان هــای مختلف در 
حال انجام اســت و هر روزه تعداد زیادی 
از اتبــاع غیرمجاز از مرزهای کشــورمان 
خــارج می شــوند.وی افزود: عــده ای از 
این اتباع غیرمجاز، خودشــان تصمیم به 
خروج گرفته اند و مابقی را نیز ما از کشور 
خارج می کنیم. به گزارش ایسنا، فرمانده 

مرزبانی انتظامی کشــور اظهارکرد: برای 
عبور و مرور اتباعی که مجاز هستند؛ هیچ 
مشــکلی وجود ندارد و تردد این افراد از 
مرزهایی مانند دوغارون و میلک درحال 
انجام اســت و ما تنها با اتباع غیرمجازی 
که قصد ورود به کشــور را دارند؛ برخورد 
کــرده از ورود آنها به مرزهایمان ممانعت 

می کنیم. البتــه در حال حاضر ورود این 
افراد به مرزها بســیار کم شــده اســت.
گودرزی در پاســخ به این پرســش که 
تاکنون چند نفر از مرزها خارج شده اند؛ 
گفت: از ابتدای ســال تاکنون، چندصد 
هــزار نفر از اتباع غیرمجــاز مرزها خارج 

شده و این روند ادامه دارد.

فرمانده مرزبانی انتظامی کشور عنوان کرد

خروج چندصد هزار تبعه غیرقانونی خارجی از مرزها

ماجرای نگهداری یک مددجوی سالم
در بین معلولان

در پی انتشار خبری مبنی بر نگهداری یک مددجوی دارای سلامت جسمانی 
و روانی در میان مددجویان دارای معلولیت، ســازمان بهزیستی دراین باره 
توضیح داد. بر اساس این گزارش، مددجو )ف.ع( در بازه زمانی اقامت از بدو 
پذیرش تا ۳ سالگی در شیرخوارگاه حضرت علی اصغر شهرستان مرودشت 
نگهداری و پس از آن به دلیل مشــکلات ذهنی و شناختی و با توجه به رای 
کمیسیون پزشکی به موسســه خیریه نرجس منتقل شده است.با توجه به 
اینکه خیریه نرجس دارای بخش ها و فعالیت های مختلف است. فرد مذکور در 
موسسه خیریه نرجس در قسمت »خانه کوچک پناهگاهی دختران« زندگی 
می کرده که در این خانه ها شرایط و امکانات دقیقاً مشابه زندگی عادی است 

و مقیمان این خانه ها برابر دستورالعمل فرزند نامیده می شوند.
بــه گزارش مهر، فرزندان علاوه بر برخورداری از اقدامات مراقبتی از امکانات 
تحصیلی و توانبخشی بهره مند شده، تحت آموزش های رشدی مختلف قرار 
می گیرند. این خانه از بخش نگهداری افراد دارای معلولیت ذهنی شــدید و 
خیلی شدید کاملًا منفک و تابع مقررات و دستورالعمل های خاص خود است.
به نحوی که نام برده در چنین شــرایطی بــا آموزش های تخصصی صورت 
گرفته توســط مرکز و تیم تخصصی و برنامه مدون، ارتقا عملکرد یافته و با 
کسب مهارت های فردی اجتماعی موفق به تحصیل در رشته کامپیوتر شده 
است.در حال حاضر با توجه به شــرایط و دستورالعمل حوزه اجتماعی این 

مددجو در حال آماده سازی برای هدایت به سوی زندگی مستقل است.

بهزیستی

بهره برداری از ۱۵میدان تره بار جدید تا پایان سال
مدیر عامل سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری تهران از بهره برداری ۱٥ 
میدان تره بار جدید تا پایان ســال جاری خبر داد. به گزارش ایسنا، مهدی 
بختیاری زاده در حاشــیه دویســت و شصت و ششمین جلسه شورای شهر 
تهران در جمع خبرنگاران گفت: بنا بر برنامه ریزی انجام شــده ان شاءالله تا 
پایان ســال جاری حداقل ۱٥ میدان تره بار راه اندازی خواهد شد.وی درباره 
محلات و مناطق احداث میادین میوه و تره بار جدید افزود: این مناطق شامل 

منطقه ۲۰، ۱۷، ۱۸، ٥، ۴، ۱ و ... است. 
مدیر عامل ســازمان میادین میوه و تره بار شــهرداری تهران ضمن تکذیب 
شایعه مطرح شده درباره توقف توزیع گوشت تنظیم بازاری در سطح میادین 
میــوه و تره بار افزود: به هیچ عنوان این موضوع صحت ندارد و میادین میوه 
و تره بار تا زمانی که گوشــت در اختیارشان قرار گرفته شود اقدام به توزیع 
آن خواهند کرد و هم اکنون مشکلی در تأمین مرغ و گوشت گوساله نیست. 
هرچند که در ارتباط با توزیع گوشــت گوســفند با توجــه به میزان تقاضا 

مشکلاتی وجود دارد.
 بختیاری ادامه داد: توزیع گوشــت تنظیم بازاری در ســطح میادین میوه و 
تره بار از هفت صبح انجام می گیرد و میادین از حوالی ســاعت هشــت الی 
۹ اقــدام به توزیــع آن خواهند کرد؛ البته در برخــی از میادین نیز این کار 
در حوالی ســاعت ۱۲ صورت می گیــرد. وی همچنین درباره بحث کیفیت 
محصولات عرضه شــده در ســطح میادین میوه و تره بار تأکید کرد: عموما 
همیشه با تغییر فصل و با ورود میوه ها و محصولات جدید افتی را در برخی 
از محصولات خواهیم داشــت به عنوان مثال در هفته های آتی ما افتی را در 
برخی از محصولات هلو، آلو و انجیر و انگور داشتیم و در ادامه نیز شاهد ورود 

محصولات و مرکبات از جمله انار و ... خواهیم بود.

شهری


